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In a modern society in the era of technological progress is often manifested consumer attitude toward nature. The 
loss of the moral foundations of human values leads to irresponsible behavior, actions. Indifference to the problems of 
other people, to nature is becoming the norm among the younger generation. To change this situation must focus on 
the process of education in the education system. This paper discusses the shortcomings of modern education related 
to upbringing of the younger generation (Russia lacks education strategy, teachers form of knowledge among students 
to pass the unified state examination, etc.). Emerging issues in the implementation of the author sees eco- axiological 
approach to natural-science cycle, aimed at education of respect for nature and the responsibility for its preservation. 
This approach is continued in the research of educational practice, the main purpose of which the formation of 
moral judgment inextricable link with nature and the responsibility for its preservation. In the disciplines of natural 
science cycle presented educational-methodical development adapted for secondary, specialized secondary and higher 
educational institutions that focus on axiological values. Described the positive experience of research on the formation 
of eco-philosophical outlook of youth.
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В статье исследуется проблема педагогического диагностирования качества математической подготовки 
экономистов в высшей школе. В качестве измеримого показателя качества математической подготовки рассмо-
трен уровень сформированности математической компетентности экономиста. Определено понятие математи-
ческой компетентности экономиста и его компонентная структура (целевой, мотивационно-ценностный, ин-
струментальный и личностный компоненты). Выделены этапы формирования математической компетентности 
экономиста и соответствующие уровни её сформированности. Определены результаты формирования содержа-
ния компонентов математической компетентности экономиста на каждом этапе формирования и критерии их 
оценивания. На основе интегративного подхода разработана методика диагностирования сформированности 
математической компетентности экономиста и определены виды оценочных средств.
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In article the problem of pedagogical diagnosing of quality of mathematical training of economists at the 
higher school is investigated. As a measurable indicator of quality of mathematical preparation level of formation of 
mathematical competence of the economist is considered. The concept of mathematical competence of the economist 
and his component structure (target, motivational and valuable, tool and personal components) is defined. Stages 
of formation of mathematical competence of the economist and appropriate levels of its development are allocated. 
Results of formation of the maintenance of components of mathematical competence of the economist at each stage of 
formation and criterion of their estimation are defined. On the basis of integrative approach the technique of diagnosing 
of formation of mathematical competence of the economist is developed and types of estimated means are defined.
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Анализ музыкально-исполнительской деятельности учащихся в процессе обучения игре на тубе пока-
зывает - звукоизвлечение на тубе принципиально отличается от звукоизвлечения на других медных духовых 
инструментах. Звуки, извлекаемые на тубе, чаще всего относятся к нижнему регистру, а область губ, участву-
ющая в звукообразовании, во много раз больше, чем на баритоне и тромбоне. Исполнительская деятельность 
учащегося-тубиста предполагает большую отдачу сил и эмоциональной энергии, а также отличается активной 
работой всей дыхательной системы. Современные методические рекомендации предназначены для эффектив-
ного формирования исполнительских умений и навыков учащихся-тубистов. Учащиеся, которые не получают 
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обоснованного объяснения, почему нужна именно такая постановка исполнительского аппарата, не могут осоз-
нанно формировать исполнительские умения и навыки в процессе обучения. Постановка исполнительского 
аппарата в процессе обучения игре на тубе представляет собой целостный процесс, для управления которым 
совершенно необходимо учитывать методические рекомендации. Многие исполнители на тубе, обладающие 
виртуозностью, но не познавшие правильной постановки исполнительского аппарата, часто доходят до разных 
профессиональных заболеваний. В обучении игре на тубе с неизбежностью требуется применять новые мето-
дические рекомендации. 
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Analysis of musical performance of students in the process of learning to play on a tube shows - sound generation 
on a tube is fundamentally different from sound generation on other brass instruments. Sounds oscillation on a tube, 
most often relate to lowercase, but lip area participation in sound formation is many times more than on baritone and 
trombone. Performing activity of student who play on a tube implies greater output of forces and emotional energy, 
as well is different active work of the all respiratory system. Modern methodical recommendations are designed for 
effectively formation of the performing skills of students who play on a tube. Students which don’t receive grounded 
explanations why need it is this training performing apparatus can not consciously to form performing skills in the 
learning process. Training performing apparatus in the process of learning to play on a tube is a holistic process 
consisting of sequential steps and actions for managing which the absolutely necessary to take into account methodical 
recommendations. Many performers who play on a tube and having virtuosity but not cognized correct formation of the 
performing apparatus - often reach the different professional diseases. In the process of learning to play on a tube with 
the inevitability a require application of new methodical recommendations.
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Исторические примеры убедительно показывают: великие музыканты, такие как Фредерик Шопен, Фё-
дор Шаляпин, Сергей Рахманинов, были выдающимися личностями, открывшими новые возможности в му-
зыкальном исполнительстве и обучении музыке. Развитие личности учащегося в процессе обучения игре на 
тубе является частью двуединой задачи обучения и воспитания музыканта-духовика. Задача обучения и вос-
питания состоит в создании гармоничных условий для начального развития личности, которые постепенно 
открывают возможности для дальнейшего актуального и индивидуального развития личности учащегося. В 
процессе обучения игре на тубе учащемуся предлагают занять активную позицию, которая играет решающую 
роль в развитии его личности, она стимулирует его внутреннюю активность в саморазвитии и работе над со-
бой. Представленное исследование и анализ доказывают, что креативное обучение игре на тубе способствует 
индивидуальному развитию личности учащегося. Образуется связь между развитием личности и музыкально-
исполнительской деятельностью и возникает важная музыкально-педагогическая задача. Для обучения игре 
на тубе в статье предложен новый метод, содержащий конкретные шаги и действия, направленные на решение 
двуединой задачи обучения и воспитания учащегося в процессе обучения игре на тубе.
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Historical examples show convincingly: great musicians, such as Frederic Chopin, Fyodor Chaliapin, Sergei 
Rachmaninoff, were outstanding personalities who opened new opportunities in musical performance and learning 
music. Development of personality of the student in the process of learning to play on a tube is part of the dual task 
of training and education musician who play on a wind instruments. The task of training and education is to create 
harmonious conditions for the initial development of personality, which are gradually open up opportunities for further 
individual and actual development of personality of the student. In the process of learning to play on a tube, student 
offer take an active position, which plays a key role in the development of his personality, it stimulates its intrinsic 
activity in self-development and work on himself. The presented research and analysis proves that creative learning to 
play on a tube promotes individual development of personality of the student. Formed the link between the development 
of personality and musical performance and arises an important musical and pedagogical task. For learning to play on 
a tube in the article proposed a new method that contains concrete steps and actions aimed at addressing the dual task 
of training and education the student in the process of learning to play on a tube. 


